

Title (en)

Work lighting fixture with at least one fluorescent lamp.

Title (de)

Arbeitsplatzleuchte mit mindestens einer Leuchtstofflampe.

Title (fr)

Dispositif d'éclairage de travail comprenant au moins une lampe fluorescente.

Publication

EP 0535416 A1 19930407 (DE)

Application

EP 92115462 A 19920910

Priority

DE 4132678 A 19911001

Abstract (en)

The present invention relates to a work lighting fixture (10) with at least one fluorescent lamp which can be suspended at a distance from the ceiling above the workplace, with which fixture at least a part of the light emerges at the top of the lighting fixture and in which light emerges from two fixture portions which are spaced from one another in the longitudinal direction of the housing. The fixture is, according to the invention, characterised in that the emergence of direct light takes place exclusively towards the top of the fixture and a glass reflector (11) is disposed at a spacing above the housing (12, 13) of the fixture, by means of which reflector a part of the light flux emerging in an upward direction from the fixture is reflected downwards in a direction towards the workplace (28). With the work lighting fixture according to the invention, a glare-free illumination of the workplace or workplaces is achieved, good shading characteristics and good contrast levels being attained at the same time. <IMAGE>

Abstract (de)

Die vorliegende Erfindung betrifft eine Arbeitsplatzleuchte (10) mit mindestens einer Leuchtstofflampe, die mit Abstand von der Raumdecke über dem Arbeitsplatz aufhängbar ist, bei der wenigstens ein Teil des Lichts an der Oberseite der Leuchte austritt und bei der Licht aus zwei voneinander in Längsrichtung des Gehäuses distanziierten Leuchtenabschnitten austritt, die erfindungsgemäß dadurch gekennzeichnet ist, daß der Austritt direkten Lichts ausschließlich zur Oberseite der Leuchte hin erfolgt und mit Abstand über dem Leuchtgehäuse (12, 13) ein Glasreflektor (11) angeordnet ist, mittels dessen ein Teil des nach oben hin aus der Leuchte austretenden Lichtstroms nach unten in Richtung auf den Arbeitsplatz (28) reflektiert wird. Bei der erfindungsgemäßen Arbeitsplatzleuchte wird eine blendfreie Ausleuchtung des oder der Arbeitsplätze erreicht, wobei gleichzeitig eine gute Schattigkeit und gute Kontraste erzeugt werden. <IMAGE>

IPC 1-7

F21S 3/02; F21V 7/00

IPC 8 full level

F21S 4/00 (2006.01); **F21S 8/04** (2006.01); **F21S 8/06** (2006.01); **F21V 1/14** (2006.01); **F21V 7/00** (2006.01); **F21V 17/00** (2006.01); **F21V 23/02** (2006.01); **F21Y 103/00** (2016.01); **F21Y 103/37** (2016.01); **F21Y 113/00** (2016.01)

CPC (source: EP US)

F21S 8/06 (2013.01 - EP US); **F21V 7/0008** (2013.01 - EP US); **F21V 23/02** (2013.01 - EP US); **F21W 2131/402** (2013.01 - EP US); **F21Y 2103/00** (2013.01 - EP US); **F21Y 2103/37** (2016.07 - EP US); **F21Y 2113/00** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] GB 2149079 A 19850605 - AVERY BRYAN ROBERT
- [A] US 1447238 A 19230306 - DAVID CROWNFIELD

Cited by

WO03087656A1; EP0574761A1; CN107088301A; DE4429888A1; DE4429888C3; US7387408B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0535416 A1 19930407; EP 0535416 B1 19950315; AT E119983 T1 19950415; DE 4132678 A1 19930408; DE 59201657 D1 19950420; JP H05205508 A 19930813; US 5272607 A 19931221

DOCDB simple family (application)

EP 92115462 A 19920910; AT 92115462 T 19920910; DE 4132678 A 19911001; DE 59201657 T 19920910; JP 25232892 A 19920922; US 94296692 A 19920910